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1 ONTWERPVERSLAG VERGADERING 5 OKTOBER EN OPVOLGING – ZIE BIJLAGE 1 

 Vertegenwoordiging SARC 

Helaas kan Jana Kerremans ons toch niet vertegenwoordigen bij de SARC omdat ze ook advies geeft in andere 
commissies in dit beleidsdomein (meer specifiek: sociaal-cultureel werk, cultureel erfgoeddecreet en Literatuur 
Vlaanderen). Dat is blijkbaar onverenigbaar met een deelname aan de SARC. 

We bezorgen nog een document met een korte omschrijving van wat je kan verwachten bij een deelname aan 
dit overlegorgaan. Lore stelt dat op. De leden van het BoekenOverleg kunnen dit document dan verder delen 
bij hun achterban. We gaan in de eerste plaats op zoek naar het profiel van een literaire maker met affiniteit 
voor beleid.  

Nieuwe naam: Sofie Vandamme, komt in aanmerking, maar druk bezet persoon. 

 Lerend netwerk inclusie en toeleiding 

Onder begeleiding van Allyens worden er focussessies georganiseerd om gericht over concrete thema’s na te 
denken, werkgroepen in te richten en actie te kunnen ondernemen. Er wordt steeds met interne én externe 
stakeholders nagedacht. Op het volgende BoekenOverleg kunnen we waarschijnlijk al meer concrete 
informatie voorleggen.  

 Gereglementeerde boekenprijs  

Met de input van Carlo kon het BoekenOverleg een advies aan het kabinet bezorgen voor de continuering van 
de gereglementeerde boekenprijs. Een belangrijke update daarbij is dat de GAU een eigen adviesnota heeft 
ingediend bij het kabinet waarin ze de continuering van de gereglementeerde prijs afraden. De aangehaalde 
argumenten konden wel weerlegd worden. Er is dus een éénduidig advies naar de minister vertrokken voor de 
continuering van de prijs. Verder zijn er nog geen updates.  

Vanuit Boekhandels Vlaanderen kunnen we nog een extra nota krijgen die in het voordeel van de 
gereglementeerde boekenprijs pleit. Op dit moment is dat niet meer nodig, maar het is wel handig om dat 
document eventueel in de toekomst snel te kunnen inzetten.  

 Boekenbeurs en aanwezigheid GAU 

Zie 2. Boekenbeurs en aanwezigheid GAU 

 Traject Doelgericht Digitaal Transformeren 

De eerste werkvergadering is achter de rug. Die was bedoeld om heel concreet aan de slag te gaan, maar 
verviel snel in een discussie over de zin van dit traject. Het is dus nog afwachten hoe dat verder evolueert. 

 Opvolging relanceplan 

Zie 3. Opvolging relanceplan  

 Forumvergadering 

Door de coronacijfers stellen we de Forumvergadering uit naar maart.  

2 BOEKENBEURS EN AANWEZIGHEID GAU  

Het BoekenOverleg is in contact met GAU om een gesprek vast te leggen half december. Daarnaast stellen we 
een document op waarin we de beleidsprioriteiten opnoemen om de gesprekken van daaruit te kunnen laten 
vertrekken.  

3 OPVOLGING RELANCEPLAN – ZIE BIJLAGE 3A-C 

3.1 LEESOFFENSIEF 

Er zijn nog geen beloftes gemaakt om het volledige Leesoffensief structureel te steunen, maar met eenmalige 
middelen kunnen er wel al enkele acties opgestart worden. Vanuit het beleidsdomein Onderwijs wordt er 1,2 
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miljoen vrijgemaakt voor een versterking van het (voor)lezen in de kleuterklas en het eerste leerjaar door 
Iedereen Leest (voor en na de KOALA-test voor vijfjarigen) en een bijzonder aanbod van auteursresidenties 
voor leerlingen in het beroeps- en technisch onderwijs door Literatuur Vlaanderen. De trajecten worden 
opgevolgd door een stuurgroep waar onder andere lerarenopleidingen, pedagogische begeleidingsdiensten en 
andere beleidsdomeinen in vertegenwoordigd zullen zijn. Het beleidsdomein Cultuur voorziet middelen voor 
de opstart van Boekstart in het kleuteronderwijs door Iedereen Leest en de ontwikkeling van dynamisch 
lesmateriaal rond de literaire canon door de KANTL.  

Cijfers over de impact van deze trajecten zullen goed bijgehouden worden. Het is natuurlijk niet zo dat er 
wonderen verricht kunnen worden met deze eenmalige middelen. Het blijft belangrijk om de structurele steun 
van het volledige Leesoffensief te vragen.   

3.2 GENERIEKE BOEKENCAMPAGNE 

Het dossier voor de generieke boekencampagne is naar alle stakeholders doorgestuurd. De feedback is 
intussen verwerkt en het document wordt nu afgerond. De leden van het BoekenOverleg mogen dit dus in de 
loop van volgende week verwachten. 

3.3 AFSPRAKEN KABINET VAN PETEGHEM & DE SUTTER 

Jos heeft minister Van Peteghem onlangs gezien. Hij was nog niet op de hoogte van onze mails en gaat dit 
opnieuw opvragen bij zijn kabinet.  

Met het kabinet van minister De Sutter hebben we op donderdag 2 december een afspraak over de 
posttarieven van boekenpakketten. We moeten dat overleg nog voorbereiden. Willen een nultarief? Een 
verlaagd tarief? Een gelijk tarief voor alle spelers? Boekhandels Vlaanderen onderzoekt intern cijfers ter 
voorbereiding en Lore gaat op zoek naar voorbeelden uit andere landen.  

3.4 INNOVATIEPREMIE  

Uit verschillende hoeken horen we dat het niet helemaal duidelijk is wat je precies met het geld van de 
innovatiepremie mag doen. Kunnen wij een document opstellen met richtlijnen over wat wel of niet kan? Paul 
bekijkt hier wat kan. 

4 GFK-CIJFERS – ZIE BIJLAGE 4 

Na het failliet van Boek.be is er geen enkele speler meer in het boekenveld die structureel alle gedetailleerde 
cijfers ontvangt van het GfK. Boekhandels Vlaanderen heeft in het begin gekeken om dat contract over te 
nemen, maar dat bleek te duur te zijn om alleen te dragen. De originele prijs was 80.000 euro per jaar, na 
onderhandelingen nog 30.000 euro per jaar. Als BoekenOverleg vinden we dit te belangrijk om niet op te 
nemen. We willen de onderhandelingen opnieuw opstarten en de kostprijs onder enkele spelers verdelen. In 
dat proces moeten we zeker benadrukken dat het ook voor hen interessant is dat wij met die cijfers onderzoek 
doen en hen daarin steeds vermelden.  

5 VOORSTEL DATA 2022 

Voor 2022 komen we op volgende data samen: 

 Donderdag 23 december  

 Woensdag 2 maart – Forumoverleg  

 Woensdag 20 april 

 Woensdag 1 juni 

 Woensdag 6 juli 

 Woensdag 7 september 

 Woensdag 19 oktober 

 Woensdag 7 december  



 

6 SENSIBILISERINGSCAMPAGNE GRENSOVERSCHRIJDEND GEDRAG  

Yannick en Arman (Literatuur Vlaanderen) zijn de afgelopen tijd bezig geweest om te informeren naar een 
meldpunt voor grensoverschrijdend gedrag in de literaire sector. Na gesprekken met o.a. de Genderkamer 
willen ze met een werkgroep een aanzet doen om een sensibiliseringscampagne binnen de literaire sector op 
te zetten. In de literaire sector is er nog weinig gesensibiliseerd rond grensoverschrijdend gedrag. Dat toont 
zich ook in het aantal meldingen uit deze hoek bij de Genderkamer: het zijn er bijzonder weinig. Literatuur 
Vlaanderen, de Vlaamse Auteursvereniging en het Overleg Literaire Organisatoren willen daarom een beknopte 
maar doelkrachtige actie opzetten. We willen informeren en sensibiliseren over grensoverschrijdend gedrag in 
de brede zin (seksisme, racisme…). Een eerste stap is het organiseren van een webinar die voor iedereen in de 
sector toegankelijk is en blijft. Webinars in andere sectoren hebben hun nut bewezen als katalysator voor 
slachtoffers om melding te maken van grensoverschrijdend gedrag. De Genderkamer zou eventueel bereid zijn 
om mee te helpen met het opzetten van een dergelijke webinar binnen onze sector.  

De werkgroep heeft een aantal vragen voor het BoekenOverleg: 

1. Wie wil de webinar verspreiden bij zijn verschillende doelgroepen? 
2. Kunnen we deze problematiek op de agenda van verschillende overlegmomenten blijven houden (en 

welke overlegmomenten lijken jullie geschikt hiervoor)? 
3. Wie wil de bredere sensibiliseringscampagne ondersteunen en kunnen we hiervoor een budget 

voorzien?  

In het webinar moet er ook aandacht zijn voor de specifieke situatie van auteurs: zij zijn niet beschermd door 
de structuur van een organisatie. Er is voor hen veel kans dat ze opdrachten verliezen als ze een melding 
zouden maken. We moeten dus aandacht hebben voor die drempel.  

We willen dit ook agenderen op het Forumoverleg in maart. We kunnen daar aan de verschillende leden 
vragen wie welke engagementen op zich wil nemen.  

7 VARIA 

7.1 BIBLIOTHEEKCIJFERS 

Een mail van Eef Rombaut vraagt om meer duidelijkheid in de bibliotheekcijfers over uitgeleende boeken. Er is 
goed nieuws: vanaf 2023 zouden alle bibliotheken op hetzelfde systeem aangesloten moeten zijn en zouden 
die cijfers dus ook beschikbaar moeten zijn.  

7.2 LUISTERPUNTBIBLIOTHEEK 

We begrijpen het standpunt van de Luisterpuntbibliotheek maar blijven ervan overtuigd dat het volledige 
leenrechtstelsel bekeken moet worden. Een emotioneel discours verandert die feiten niet. Het kan namelijk 
niet correct zijn dat auteurs deze rekening moeten betalen. We willen wél met meerdere partijen werken aan 
het omvormen van het leenrechtstelsel en daarvoor lobbyen.  

7.3 CLOUD LIBRARY  

De VAV zit momenteel in overleg over cloudLibrary. Er is op dit moment geen enkel inzicht in de individuele 
contracten die uitgevers hebben met Standaard Boekhandel en Cultuurconnect over het uitbetalen van die 
vergoedingen. Zolang we daar geen duidelijke info over krijgen, kunnen we niet mee in het verhaal van 
cloudLibrary. Er is nu aan het kabinet gevraagd om een onafhankelijke accountant aan te werven die hier 
onderzoek naar doet. Op die manier kunnen er conclusies getrokken worden zonder privégegevens kenbaar te 
maken.  

In datzelfde kader wil de VAV ook meer transparantie over het gebruik van e-readers in de bibliotheken. 
Sommige bibliotheken kopen boeken op e-readers aan en lenen dan die e-readers uit zodat gebruikers hiermee 
kennis kunnen maken. Dat is juridisch correct, maar helemaal correct t.o.v. de auteurs is dat niet, omdat de 
leenrechtvergoeding hier niet op afgesteld is.   

We zetten dit opnieuw op de agenda op 23 december met meer input van Katja (VVBAD).  



 

7.4 BELANGRIJKE DATA 

Op maandag 13 december zit de VAV samen met de Scenaristengilde samen met Sabam en deAuteurs om naar 
een eengemaakte beheersvennootschap te gaan.  

Op 22 februari 2022 is er de afsluiting van het Paul van Ostaijen-jaar in AthenA. Dat is ook de aftrap van een 
internationale tournee.  

Op 16 december wordt de longlist van De Boon bekend gemaakt.  

 

 

 


